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V pondelok 14. 08. 2023 navštívila 
našu obec 22-ročná rodáčka zo Žiliny 
Margaréta Bičanová – majsterka 
Európy v kros triatlone do 23 rokov.

So športom začala v troch rokoch, 
keď ju rodičia prihlásili na plávanie. 

Vo vode sa jej páčilo a s plávaním 
teda ďalej pokračovala. Začala chodiť 
postupne na plavecké preteky. Popri 
plávaní rada behávala, bicyklovala, 
bežkovala. Trénerka plávania jej 
navrhla, či by nechcela vyskúšať...
Viac sa dozviete na strane 10 ...
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Mgr. Renáta Majchráková
starostka obce

Vážení Svrčinovčania,

spoza okna to vyzerá na pravé leto, lebo slniečko krásne 
svieti. Farba lístia na stromoch a celkovo príroda nám už na 
pohľad ukazuje, že prišla jeseň. Zemiaky z rolí sú vykopané, 
zelenina  a ovocie pozbierané. Príroda aj zvieratá sa chystajú na 
zimný odpočinok. Samospráva však nemôže odpočívať, ani 
hybernovať. Tento rok sa nám podarilo zrealizovať zopár 
finančne náročnejších investičných akcií a verím, že do konca 
roka ešte minimálne jednu stihneme. Vodovod Praženkova je 
momentálne v kolaudačnom konaní, bude nasledovať 
odovzdanie Sevaku a potom napojenie obyvateľov z časti Zatky 
Praženkova na pitnú vodu. Tento rok sme ešte nerekonštruovali 
miestne komunikácie, ani sme nerozšírili verejné osvetlenie. 
Financie sme presúvali na materskú školu, školskú družinu 
a jedáleň, kde chýbali vzhľadom na zvyšovanie platov podľa 
zákona, rozširovanie oddelení v ŠKD aj vytvorenie a vybavenie 
ďalšej triedy v MŠ. Preto sa navyšovali rozpočty z položky na 
opravy komunikácií. Vytvorenie podmienok rodičom, aby ostali 
v obci, a mohli pracovať je pre rozvoj obce veľmi dôležité. 
V materskej škole sa menili aj zastaralé, poruchov kotly. Obec 
dala vyrozpočtovať nezrekonštruované úseky miestnych 
komunikácií aj odvodnení podľa požiadaviek obyvateľov. 
Následne prebehne verejné obstarávanie a podľa počasia aj ich 
postupná realizácia. Združenie, ktoré rozširuje železničný 
koridor vybudovalo novú panelovú prístupovú cestu v časti 
Zatky za tunelom do Kulle inak ako bolo v projektovej 
dokumentácií. Som rada, že námietky obce boli akceptované 
a rodina pána Šušku sa konečne po dlhých mesiacoch dočkala 
novej cesty. Oceňujem profesionálny prístup a snahu Združenia 
problém, ktorý pretrvával dlhé mesiace vyriešiť. Viem, že nás 
čaká ešte veľa práce a možno aj problémov, ale konštruktívny 
prístup, trpezlivosť a hlavne výsledok je najpodstatnejší.

Obec plne chápe, že občanov predovšetkým zaujíma kvalitná 
prístupová cesta, verejné osvetlenie k ich nehnuteľnosti 
a možno trocha kultúry. S kultúrou u nás v obci je to tak, že 
chodia stále tí istí ... a stále tí istí aj pomáhajú. Týmto chcem tým, 
čo nám pomáhajú srdečne poďakovať. Tiež ďakujem pracovitým 
Závršanom za rozšírenie parkoviska pri kaplnke a jej 
odvodnenie na problémovom mieste. Ďakujem za spoluprácu 
predsedkyni kultúrnej komisie Janke Dejovej za zdobenie 
a pomoc pri obecných akciách. Tiež ,,Katrokom,, že sa krojovano 
vždy pridajú. Aj tým, ktorí prídu pozrieť a podporiť naše výstavy. 
Je škoda, že spolok záhradkárov už nefunguje. Týmto chcem 
požiadať, ale aj posmeliť našu mladšiu generáciu, aby prevzala 
žezlo. Obec je pripravená byť nápomocná pri administratíve či 
organizačne. Posledné roky výstavu organizuje aj pripravuje 
obec, lebo chceme aby táto pekná tradícia pokračovala ja 
motivovala ostatných zatiaľ nezahradkárov. Tento rok sme 
výstavu otvorili po ďakovnej omši za úrodu spevom Svrčiniek 
a Katrokov, no a na poobedie sme pozvali zahrať Heligonicu 

s našou Vaneskou Zvercovou. Snažíme sa v rámci možností robiť 
kultúru, ale ta účasť je občas žalostná a naše úsilie by sme možno 
vedeli využiť na niečom inom. 

Srdečne pozývam našich seniorov na posedenie pri dobrom 
vínku so Svrčinkou, ktorá ich poteší svojim programom Repete. 
Tiež tých, ktorí radi plesajú a majú chuť zahájiť plesovú sezónu 
na našom tradičnom Katarínskom plese 18.11.2023 v KD na 
rezerváciu lístkov.

Veľa našich spoluobčanov sa ma pýta na komasáciu. Takže, 
komasácia v obci postupuje podľa harmonogramu. Momentál-
ne je ukončené zameranie reálneho stavu terénu v extraviláne. 
Nasledovať bude súpis a ocenenie majetku podielníkov 
v extraviláne, ktorý podlieha komasácii a tento bude každému 
zaslaný poštou na odkontrolovanie. 

Aktuálne obec pripravuje projekt na modernizáciu a debarie-
rizáciu základnej školy, robí prípravy na výstavbu bytového 
domu. Samozrejme zvažujeme čo s objektom mliekarne. Chceli 
by sme stihnúť oplotiť nový cintorín, konečne preklasifikovať 
bonitu pôdy pod cestou k cintorínu. Verím, že začneme aj 
s výsadbou zelene v areáli školy, ktorá je už v obstarávaní. No 
a musíme stihnúť aj vysadiť ovocný sad u Vojtkov, kde sme 
financie získali z projektu.

Chcem požiadať občanov, predovšetkým deti a dorast, aby 
udržiavali verejný poriadok. Športovcov a tých, ktorí bezplatne 
užívajú športový areál, aby po sebe aspoň poupratovali. Je mi 
smutno keď vidím ten neporiadok v parku, altánkoch, či okolo 
cesty od ihriska do centra, alebo po nábreží Čerňanky. 
Aktivačných pracovníkov máme málo a kataster rozsiahly. 
Máme kamerový systém, ktorý jasne ukazuje, kto ten nepo-
riadok robí... prezatiaľ fotky nezverejňujeme, ale poniektorí si 
o tú tabuľu hanby koledujú. Vychodený chodník od bytoviek 
a nie jeden v parku, rozkopané kamienky, odpadky vedľa 
smetného koša, alebo na parkovisku, zaparkované autá na 
trávniku sú na dennom poriadku.

Milí Svrčinovčania prajem vám krásnu jeseň, veľa zdravíčka 
a hlavne pokoj v duši.

A na záver citát, ktorý ma oslovil. Albert Einstein povedal: ,,Štát je 
tu pre ľudí, a nie ľudia pre štát" Ja to troška upravím ... my, teda 
obec sme tu pre vás, a vy nás inšpirujte, podporte :-)
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...........................................................  Z OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA

Poslanci Obecného zastupiteľstva:
vzali na vedomie správu HKO o plnení uznesení z predchádza-
júceho zasadnutia OZ
vzali na vedomie správu HKO o vykonaných kontrolách od posled-
nej podanej správy
schválili plán kontrol HKO na II. polrok 2023 s doplnením kontrol – 
čerpanie dovolenky pedagogických zamestnancov MŠ, ŠKD a ŠJ 
a kontrola priebežného plnenia čerpania rozpočtov ŠKD a ŠJ 
v zmysle schválených navýšených príspevok v termíne do 
31.08.2023
prerokovali a schválili Dodatok č. 1 k VZN č. 5/2015 o poskytovaní 
dotácií z rozpočtu obce /v Dodatku bolo doplnené – „dotáciu nie je 
možné poskytnúť na úhradu miezd, platov a odmien v rozsahu 
presahujúcom 15% z celkovej výšky dotácie, vyplácaných v súlade 
s platnými predpismi o odmeňovaní týchto osôb“/
zrušili časť Uznesenia č. 11/2023 z 23.02.2023, a to „OZ doporučuje 
žiadosti o dofinancovanie MŠ v roku 2023 prejednať až na základe 
skutočného čerpania poskytnutých príspevkov obcou s vyčíslením 
reálnych vlastných príjmov k 30.10.2023 a predpokladaných 
vlastných príjmov do 31.12.2023“
schválili v zmysle Čl. III ods. 5 VZN č. 1/2019 navýšenie dotácie MŠ 
Svrčinovec na mzdy a odvody v roku 2023 o sumu €  54 085,--. 
Zároveň schválili uvedenú sumu na dofinancovanie MŠ presunúť 
z obecného rozpočtu z položky „635 006 – údržba MK“.
schválili pridelenie voľného nájomného bytu v BD „A“ žiadateľke 
Dane Mackovej od 01.07.2023
schválili prenájom parkovných miest pri BD, a to Lucii Nagyovej 
a Marte Krišicovej
schválili odpredaj pozemkov v k.ú. Svrčinovec z dôvodu osobit-
ného zreteľa – výstavba D3 Svrčinovec – Skalité o celkovej výmere 
26 m² NDS, a.s. Bratislava
poverili starostku obce vybavovaním zámeru výstavby bytových 
domov v obci a všetkých úkonom spojených s prípravou a vyko-
naním verejného obstarávania BD

Dňa 28. júna 2023 sa konalo riadne 
zasadnutie obecného zastupiteľstva, 
z ktorého vyberáme:

Zápisnice zo zasadnutí, 
ako aj prijaté uznesenia a VZN 

nájdete na webovej stránke obce: 
www.svrcinovec.sk

 
Zo zápisníc OZ vybrala: 

Dana Hajnošová

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Z OBCE

Poslanci Obecného zastupiteľstva:
vzali na vedomie správu HKO o plnení uznesení z predchádza-
júceho zasadnutia OZ
vzali na vedomie správy HKO o vykonaných kontrolách od posled-
nej podanej správy
vzali na vedomie správu nezávislého audítora Ing. Márie 
Kasmanovej, Kamenná Poruba z overenia riadnej a konsolidovanej 
účtovnej závierky zostavenej k 31.12.2022
schválili výsledky hospodárenia obce, ZŠ, ŠKD, ŠJ, MŠ a OPS 
za I. polrok 2023
schválili predložené úpravy rozpočtov obce, ZŠ a ŠJ v roku 2023
schválili navýšenie rozpočtu ŠKD pre rok 2023 na mzdy a odvody 
zamestnanca z dôvodu zriadenia 3. oddelenia od 01.09.2023 
do 31.12.2023, a to vo výške €  3 500,--. Zároveň schválili uvedenú 
sumu na dofinancovanie ŠKD presunúť z obecného rozpočtu 
z položky „635 006 – údržba MK“.
schválili prenájom parkovacieho miesta pri BD Dane Mackovej
schválili v zmysle Dodatku č. 1 k VZN č. 4/2015 prenájom telocvične 
žiadateľom na športové účely – Tomáš Dej /florbal/, Peter Poláček 
/futbal/ a Marián Kubišta /nohejbal, stolný tenis/
neschválili návrh Zmluvy o nájme medzi obcou a firmou ČadcaNet 
plus, s.r.o. Čadca /prenájom priestoru na komíne budovy PZ 
za účelom umiestnenia antén a ich nosných konštrukcií/

Dňa 23. augusta 2023 sa konalo riadne 
zasadnutie obecného zastupiteľstva, 
z ktorého vyberáme:

V Ý Z V A 
P r o s í m e  vš e t k ýc h  o b č a n o v  - 
poplatníkov, ktorí ešte neuhradili 
miestne poplatky za rok 2023, príp. 
pohľadávky vzniknuté za minulé roky, 
aby tak učinili čo najskôr. Ide o uhra-
denie dane z nehnuteľností, dane 
za psa a poplatkov za TKO. 

Obec bude v najbližšej  dobe 
posielať upomienky.
 
V prípade nereagovania na výzvu 
formou upomienok, bude obec 
postupovať vymáhaním pohľadávok 
formou exekučného konania. Preto 
Vás prosíme, aby ste využili možnosť 
platby v čo najkratšom termíne. 

Mária Krajňáková

Hojdačka pri buku 
Ďakujeme neznámemu darcovi za milé prekvapenie, ktoré sa objavilo 
na starom buku a bude slúžiť všetkým, ktorí toto čarokrásne a pokojné miesto 
navštívia. Môžeme sa nielen tešiť z lavičky, ale aj hojdačky, ktorá bola 
umiestnená na konári tohto buku. Toto pekné miesto v prírode si môžeme vy-
chutnávať aj z hojdačky. ĎAKUJEME! 

Mária Krajňáková
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Investícia sa týkala rozšírenia jestvujúceho vodovodu v obci 
Svrčinovec – v miestnej časti Praženkova. Navrhovaný vodovod 
bude zásobovať 12 rodinných domov. Dĺžka vodovodu je 388 m 
a pozostáva z 1 vetvy – „V“. Napojenie na existujúci verejný vodo-
vod bude prevádzané v blízkosti rodinného domu č. 1132.
Celkové investičné náklady na vybudovanie rozšírenia vodovodu 
boli 114 927,60 eur. 
V súčasnosti prebieha príprava na kolaudačné konanie, ktorá je 
z administratívneho a časového hľadiska náročná, nakoľko je 
potrebné ku kolaudácii doložiť mnohé porealizačné stanoviská od 
dotknutých inštitúcií. 
Po kolaudácii bude vodovod odovzdaný do užívania spoločnosti 
SEVAK, a. s., buď na základe nájomnej zmluvy, prevádzkovej zmluvy, 
alebo jej vodovod obec bezodplatne odovzdá. Obec v tejto veci 
„ťahá“ za kratší koniec, hoci do vybudovania vodovodu dala vlastné 
finančné prostriedky. 
Po úspešnom priebehu kolaudačného konania a získania kolau-
dačného rozhodnutia sa bude možné na túto vetvu verejného 
vodovodu napojiť. Žiadame občanov, ktorí sa v tejto časti budú 
chcieť napojiť na vodovod, aby boli trpezliví, kým neprebehnú všetky 
potrebné úkony. Po získaní kolaudačného rozhodnutia budú 
informovaní o tejto možnosti. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Z OBCE

Vodovod Svrčinovec – časť Praženkova

zabezpečí Povodie Váhu, bude realizovaná výsadba zelene.
Budova kultúrneho domu je staršia, a tým je aj energeticky náročná 
na prevádzku. Preto sa obec rozhodla zrealizovať túto investičnú 
aktivitu. Zateplením, výmenou niektorých okien i dverí sa zníži 
energetická náročnosť budovy kultúrneho domu a zlepší sa jej 

Zateplenie 
kultúrneho domu 
v obci Svrčinovec

INVESTIČNÉ AKCIE

Obec pripravila investičnú aktivitu, ktorá spočíva vo výsadbe zelene 
v areáli Základnej školy vo Svrčinovci. Areál bude upravený podľa 
pripravenej projektovej štúdie a budú v ňom vysadené kríky, 
stromy, tráva a kvety. Budú upravené  jestvujúce chodníky, osadené 
prvky drobnej architektúry (lavičky, informačné tabule, smetné 
koše, stacionárne stojany na bicykle a pod.) a tiež zabudovaný 
zavlažovací systém. Realizáciou tejto investičnej aktivity sa zlepší 
a skrášli vzhľad areálu základnej školy a vznikne tak oddychová zóna. 
V súčasnosti prebieha proces verejného obstarávania. Jeho výsled-
kom bude výber spoločnosti, ktorá bude realizátorom tejto 
investičnej aktivity. 

Výsadba zelene v areáli Základnej školy 
Svrčinovec

V súčasnosti prebieha inves-
tičná aktivita - zateplenie 
kultúrneho domu v obci Svr-
činovec. Táto investičná akti-
vita bude ukončená v de-
cembri 2023. Spočíva vo von-
kajšom zateplení celej fasády 
budovy, vo výmene väčšiny 
okien a dverí. Z bufetu bude 
urobený východ na terasu 
situovaný k brehu rieky Čier-
ňanky. Taktiež bude upravený 
terén v okolí kultúrneho do-
mu a po výrube drevín, ktoré 

vonkajší vzhľad. Zároveň prosíme prevádzky, ktoré sa nachádzajú 
v tejto budove, o súčinnosť a trpezlivosť, kým sa dokončia všetky 
stavebné práce spojené so zatepľovaním tejto budovy.
Celkové nák lady na zateplenie  kultúrneho domu činia 
214 140,91 eur.

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
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..................................................................................  Z OBCE

V našej obci prebiehajú práce, ktoré sa týkajú realizácie stavby D3 
Zelený most Svrčinovec – Ekodukt nad cestou I/11. Investorom tejto 
stavby je Národná diaľničná spoločnosť. Cieľom stavby je zabezpečiť 
a zachovať nadregionálny biokoridor pre veľké šelmy a ostatnú zver 
lokalizovanú pri obci Svrčinovec. Celý projekt je tvorený mostným 
objektom, ktorý prechádza ponad cestu I/11, druhým mostným 
objektom prechádzajúcim ponad Šlahorov potok a súvisiacimi 
úpravami s priamym napojením na tretí mostný objekt – ekodukt, 
ktorý sa bude nachádzať nad medzinárodnou železničnou treťou 
ŽSR (tzv. Bohumínska trať). Prvé dva mostné objekty (nad cestou 
a potokom) budú umožňovať migráciu zveri cez jestvujúcu cestu I/11 
a Šlahorov potok, pričom sú navrhnuté tak, aby došlo k priamemu 
napojeniu zveri na ekodukt nad železničnou traťou. Potreba 
vybudovania tohto projektu vznikla z dôvodu zásahu Diaľnice 
D3 Svrčinovec – Skalité do biokoridoru. 
Žiadame všetkých o trpezlivosť, aby táto stavba bola včas 
a v zodpovedajúcej kvalite dokončená.

Ekodukt 

INVESTIČNÉ AKCIE

Železnice Slovenskej republiky sa rozhodli zmodernizovať želez-
ničnú trať štátna hranica ČR/SR – Čadca – Krásno nad Kysucou. 
Železničná trať Žilina – Čadca je zaradená medzi tranzitné me-
dzinárodné koridory na území SR ako súčasť PAN-európskeho 
koridoru č. VI. Žilina – Zwardoň – Gdynia a úsek Čadca – štátna  
hranica ČR/SR je prepojením tohto koridoru s koridorom č. 3 v sieti 
Českých dráh.
Účelom tejto investičnej aktivity je zmodernizovať jestvujúcu 
dvojkoľajnú železničnú trať a umožniť lepšiu prístupnosť 
k Transeurópskej dopravnej sieti a k dopravnej sieti susediacich 
štátov. Hlavným účelom stavby je zmodernizovať technickú 
infraštruktúru pre dosiahnutie parametrov v zmysle európskych 
dohôd AGC – európska dohoda o železničných magistrálach 
a AGTC  - európska dohoda o najdôležitejších trasách medzinárodnej 
kombinovanej dopravy. Stavba má charakter modernizácie do-

Rozšírenie koridoru 
Svrčinovec – štátna hranica ČR/SR 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

pravnej cesty. Ide o líniovú stavbu európskeho železničného 
koridoru. 
Spoločnosť Váhostav, a. s., ktorá realizuje stavebné práce na vyššie 
spomínanom koridore, využívala ako staveniskovú cestu, ktorá 
viedla aj k domu č. 501. Spoločnosť vybudovala na tejto poľnej 
ceste panelovú cestu a po skončení realizačných prác bude táto 
nová panelová cesta zachovaná a odovzdaná obci. Žiadame 
všetkých o trpezlivosť a súčinnosť pri realizácii tejto stavby, 
aby mohla byť včas a kvalitne dokončená, čím sa zvýši kvalita 
lepšieho a rýchlejšieho spojenia železničnou dopravou pri 
dochádzaní našich detí do škôl i občanov do zamestnania. 
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Začiatkom júla sa dožila 
krásneho životného jubilea 

90 rokov p. Anna Urbánková 
od Cyprichov. 

90-ročné jubilantky OBEC SVRČINOVEC 
VÁS SRDEČNE 
POZÝVA NA 

Koncom júla sa dožila 
90 rokov aj p. Agnesa Miková 

od Hlaváča.

K ich krásnemu jubileu im prišla popriať veľa zdravíčka, šťastíčka, 
božieho požehnania a pokoja v kruhu svojej rodiny starostka obce.

Krojovaná sv. omša 
V stredu 05.07.2023 sa konala v našej farnosti slávnosť patrónov 
sv. Cyrila a sv. Metoda a už tradičná „krojovaná sv. omša“. Tento deň je 
aj dňom konsekrácie nášho farského kostola /05.07.1945/. 
Slávnostnú sv. omšu vyslúžil pán farár Jozef Lazový.

Dana Hajnošová
Foto: Zuzka Priečková

MESIAC
ÚCTY K STARŠÍM

MESIAC
ÚCTY K STARŠÍM

OD 15:00 HOD. 
-KULTÚRNY DOM  SVRČINOVEC

Vystúpi:

FSk SVRČINKA
s programom REPETE

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

22. OKTÓBER 2023



SVRČINOVSKÝ SPRAVODAJ

..................................................................................  Z OBCE

Tradičný 
„Svrčinovský 
kermaš“
V sobotu 8. júla 2023 sa v našej obci 
konal tradičný „Svrčinovský kermaš“, 
ktorý sa v tomto roku niesol aj v duchu 
410. výročia prvej písomnej zmienky 
o založení obce. Počasie nám prialo 
a všetci sme sa mohli tešiť na pripravené 
tradičné atrakcie a kultúrny program. 
Deti mohli vyskúšať skákací hrad, 
trampolíny a iné. Nechýbali ani predajné 
stánky s cukrovinkami a rozličným iným 
tovarom. Z pestrosti výrobkov po-
núkaných predajcami si mohol vybrať 
každý. Program sa začal o 16.00 hod. 
v areáli TJ Beskyd spoločným príchodom 
hostí a účinkujúcich od obecného úradu. 
Všetkým prítomným „kermašníkom“ 
sa prihovorila starostka Mgr. Renáta 
Majchráková, ktorá pozvaných hostí, 
občanov a návštevníkov milým slovom 
privítala a popriala im príjemnú zá-
bavu. Z hostí boli prítomní starostka 
obce Mosty u Jablunkova Mgr. Zuzana 
Sikorová, Wiesław Bednarz z Gminy 
Węgierska Górka, primátor mesta Čadca 
JUDr. PhDr. Matej Šimášek, PhD., sta-
rosta obce Skalité PaedDr. Jozef Cech 
a starosta obce Vysoká nad Kysucou 
Mgr. Anton Varecha.

V programe vystúpili FSk Svrčinka, 
spevácka skupina Vrchárky, detský súbor 
Lieska, P&L heligonkárky, na fujare 
zahral Peter Majerský z Badína, Jadranka, 
mladých i starších roztancovala slo-
venská kapela Ploštín Punk. O večernú 
disco zábavu sa postaral DJ Bandera. 
Celé podujatie moderovala Zuzka 
Gacíková Zuzčáková.

Ďakujeme organizátorom, sponzorom 
a  vš e t k ý m ,  k to r í  s a  a k ý m k o ľ ve k 
spôsobom zapojili do prípravy tejto 
akcie, a tak prispeli k jej úspešnému 
priebehu.

7

Mária Krajňáková
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UVÍTANIE DETÍ do života 

Dana Hajnošová

Zasadnutie farskej 
charity 
V stredu 12. 07. 2023 sa stretli členky farskej charity z našej obce v altánku Majky 
Kullovej, kde prejednali plán činnosti charity na letné obdobie. 

Farská charita týmto zo srdca ďakuje všetkým členkám a podporovateľom!

Dňa 26. 07. 2023 sa v našej obci konalo slávnostné uví-
tanie detičiek do života. Rodičia so svojimi malými ra-
tolesťami prišli do kultúrneho domu, kde sa im priho-
vorila pani starostka Mgr. Renáta Majchráková. Potom 
nasledoval malý kultúrny program v podaní Agátky a Beátky 
Bednárových, ktoré zahrali a zaspievali krásne detské 
pesničky a uspávanky. Po programe si z rúk pani starostky 
prevzali rodičia pamätný list, album na fotografie, finančný 
príspevok a „kráľovnú medzi všetkými kvetmi“ – ružu. 

Tentokrát prišli rodičia so svojimi detičkami narodenými 
v rokoch 2022 a 2023. Z celkového počtu 36 pozvaných detí 
(16 dievčat a 20 chlapcov) sa tejto slávnosti zúčastnilo 
24 detičiek. Na záver sa všetci spoločne odfotili a zapísali 
do pamätnej knihy obce. 

Detičkám prajeme, aby boli zdravé, šťastné, obklopené 
láskou svojich najbližších a rodičom prajeme veľa trpezlivosti 
a síl pri ich výchove.

 
Mária Krajňáková



Kaplnka sv. Jakuba 
U Katraka 
V nedeľu 31.07.2023 v poobedňajších hodinách 
sa stretli veriaci našej obce pri kaplnke sv. Jakuba 
v osade U Katraka. Spoločne oslávili výročie 
posvätenia tejto kapličky. Nechýbalo občerstvenie 
a dobrá nálada. 

SVRČINOVSKÝ SPRAVODAJ

..................................................................................  Z OBCE
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Dana Hajnošová

V sobotu 12. 08. 2023 sa v našej obci konal už 20. ročník 
športovo-benefičnej akcie Panthers Cup, ktorý opäť 
prilákal množstvo športovcov a fanúšikov do nášho 
športového areálu. Hokejbalové ihrisko bolo obnovené 
o nové mantinely. Hralo viac ako 200 športovcov, 
atmosféra bola skvelá a výkony úžasné. Čo viac si mohli 
organizátori priať? Opäť sa stretli výborní ľudia, ktorí 
chceli zmysluplne stráviť čas a podporiť dobrú 
myšlienku. Tento 20. ročník bol ozaj prelomový! Rodinke 
odovzdali neuveriteľných € 7 300,--.  Veľká vďaka patrí 
všetkým, ktorí pomohli naplniť tento cieľ.

Starostka obce venovala monografiu obce Norbertovi 
Chovancovi – zakladateľovi a tvorcovi myšlienky 
benefičných turnajov. Zároveň mu srdečne poďakovala.
 

Dana Hajnošová

Panthers Cup 2023 
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Návšteva 
majsterky 
Európy 
v našej obci 
V pondelok 14. 08. 2023 navštívila našu 
o b e c  2 2 - ro č n á  ro d á č k a  zo  Ž i l i ny 
Margaréta Bičanová – majsterka Európy 
v kros triatlone do 23 rokov.

So športom začala v troch rokoch, keď ju 
rodičia prihlásili na plávanie. Vo vode sa 
jej páčilo a s plávaním teda ďalej po-
kračovala. Začala chodiť postupne na 
plavecké preteky. Popri plávaní rada 
behávala ,  bic yk lovala ,  bežkovala . 
Trénerka plávania jej navrhla, či by 
nechcela vyskúšať triatlon. Tento ná-
pad sa jej zapáčil a v 15. rokoch sa za-
milovala do tohto športu. Veľmi sa jej to 
páčilo a časom sa začala zlepšovať.

Získala viacero úspechov:
- viacnásobná majsterka Slovenska v kros 
triatlone, zimnom triatlone, olympijskom 
triatlone, behu na 10 km
- majsterska sveta v akvatlone do 23 rokov
- majsterska Európy v kros triatlone do 
23 rokov
- vicemajsterska Európy v kros triatlonová 
elita
- juniorská majsterka Európy v zimnom 
triatlone
- držiteľka slovenského rekordu v behu na 
10 000 m

Dana Hajnošová

Pútnici 
vo Svrčinovci 
Aj tento rok sa konala tradičná pešia 
púť z Trnavy do Čenstochovej /Poľsko/. 
Dĺžka tejto púte je približne 420 km. 
Pútnici prechádzali našou obcou v piatok 
18. 08. 2023. Po sv. omši sme ich pohostili 
a keď si dostatočne oddýchli, pokračovali 
vo svojej ceste ďalej smerom na Skalité. 

Dana Hajnošová

13. stretnutie 
troch národov 
na Trojmedzí 
Aj v tomto roku sa stretli veriaci troch krajín so svojimi biskupmi na tradičnej svätej 
omši na hranici Slovenska, Poľska a Česka na Trojmedzí. V sobotu 19. 08. 2023 o 10.00 
hod. bola odslúžená na tomto mieste poľská svätá omša, ktorú celebroval biskup 
Roman Pindel z Bielsko-Zywiec. Nechýbali veriaci zo všetkých troch krajín. Po skončení 
svätej omše nasledoval kultúrny program.

Bod Trojmedzia leží v rovnoramennom trojuholníku, ktorého vrcholy od roku 1995 
tvoria 240 cm vysoké žulové monolity, osadené do podstavcov. Tradícia pútí sa začala 
po vzniku Žilinskej diecézy. Iniciátorom spoločnej púte Čechov, Poliakov a Slovákov 
bol biskup Galis podľa vzoru stretnutia Talianov, Rakúšanov a Slovincov.

Dana Hajnošová

Goral marathon 2023 – XI. ročník
V predposlednú augustovú nedeľu 20. 08. 2023 sa konal 11. ročník Goral 
marathonu – medzinárodného behu priateľstva troch národov.

Starostka obce sponzorovala občerstvenie pre bežcov a p. Jozef Zvardoň poskytol 
priestor a bol nápomocný pri  „občerstvovačke“, za čo mu srdečne ďakujeme.

Dana Hajnošová



ZLATÁ UČITEĽKA, 
ZLATÝ UČITEĽ
náboženstva 
Koncom augusta 2023 sa učiteľky a učitelia náboženskej 
výchovy stretli v Žiline, aby spoločne oslávili príchod 
nového školského roka. Slávnosť s názvom Veni Sancte 
(z lat. Veni Sancte Spiritus – Príď Duch Svätý) odštartovali 
svätou omšou za obnovenie tvárnosti, ktorú celebroval 
otec biskup Tomáš Galis.

Celá udalosť sa niesla v duchu vďačnosti, učiteľský zbor 
totiž po omši poďakoval svojim kolegyniam a kole-
gom, ktoré odchádzajú alebo už odišli do zaslúženého 
dôchodku. Súčasťou bolo aj ocenenie učiteliek a učiteľov, 
ktorých mohli nominovať žiaci aj dospelí v ankete Zlatá 
učiteľka, zlatý učiteľ náboženstva. Ocenenie získalo 15 uči-
teľov naprieč celou Žilinskou diecézou.

Z našej Obce Svrčinovec boli ocenené učiteľky 
Mgr. Monika Strýčková /ZŠ Svrčinovec/ a Mgr. Anna 
Krellová /Gymnázium Čadca/.

Dana Hajnošová
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Otvorenie nového 
školského roka 
v základnej škole 
V pondelok 04. 09. 2023 sa otvorili brány škôl 
v novom školskom roku 2023/2024. Našich 
prváčikov prišla, okrem iných, privítať aj starostka 
obce spolu s p. farárom, ktorá prváčikom darovala 
knihu „Rozprávky s básničkami o paličkách, 
písmenkách a číslach“ s veľkou omaľovankou 
a pastelkami.

Dana Hajnošová

Farský deň
V posledný augustový deň 31. 08. 2023 sa v našej farnosti uskutočnil 1. ročník 
Farského dňa – dôvod, aby sme sa spoločne stretli a zabavili /minulý rok bol 
nutný ročník/. Tí skôr narodení si posedeli pri pohári pivka, či kofole, ponúkli 
sa grilovanými špecialitami a inými dobrotami. Pre deti bola nachystaná 
kofola, cukrová vata, ako aj rôzne 
súťaže a maľovanie na tvár. Ďa-
kujeme všetkým, ktorí akokoľvek 
prispeli k tejto vydarenej akcii 
a tým prispeli aj k dobrej nálade 
a spríjemneniu poobedia posled-
ného prázdninového dňa. Už teraz 
sa tešíme, že sa opäť všetci o rok 
stretneme na farskom dni ako 
jedno veľké spoločenstvo!

Dana Hajnošová



Dňa 06. 09. 2023 sa konal v Obci Skalité 6. ročník 
tenisového turnaja štvorhier o putovný pohár 
Kysuckého Trianglu.

Starostovia Obcí Skalité, Čierne a Svrčinovec spo-
ločne ocenili víťazov. Zároveň odovzdali aj ocenenie 
výnimočnému človeku p. Ľubomírovi Mikulovi za 
prínos a rozvoj tenisu v skalitskej doline. 
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TENISOVÝ 
TURNAJ   

Dana Hajnošová

OVOCNÝ SAD
v obci Svrčinovec 
Obec Svrčinovec sa zapojila do grantovej výzvy Nadácie 
Tipsport. Išlo o grantový program Podporujeme slovenské sady, 
ktorého cieľom bolo podporiť jesennú výsadbu tradičných, 
starých odrôd ovocných stromov. V rámci 2. kola programu boli 
podporené jesenné výsadby ovocných sadov a verejne 
dostupných ovocných záhrad, z ktorých bude mať úžitok čo 
najširšia verejnosť. 

Obec Svrčinovec sa do tejto výzvy zapojila podaním 
žiadosti 4. septembra 2023. Odborná komisia, ktorá 
posudzovala jednotlivé podané žiadosti, sa rozhodla, že 
podporí podaný projekt v plnej výške 2 000 eur. 

Zámerom podaného projektu je na verejne dostupnom mieste, 
ktoré sa nachádza v obci Svrčinovec, v blízkosti rieky Čierňan-
ky, zrealizovať ovocný sad. Ovocný sad budú tvoriť ovocné 
stromy – jablone, hrušky, čerešne a slivky. Okrem samotnej 

výsadby je potrebné pripraviť vybranú lokalitu na výsadbu, 
ktorá bude pozostávať vo vyklčovaní nachádzajúcich sa drevín 
a vo vhodnej úprave terénu. Okrem samotnej výsadby 
ovocných stromov bude na tomto mieste zriadená i kvetinová 
lúka, kde budú vysadené lúčne kvety a levandule. Cieľom je 
podporiť aj včelárstvo, ktoré sa v súčasnosti stretáva s rôznymi 
existenčnými problémami. Na tomto mieste budú osadené aj 
prvky drobnej architektúry, lavičky, informačné tabule, ktoré 
budú tvoriť tzv. prírodný chodník tohto sadu a budú tu 
umiestnené aj úle pre včely. 

Veríme, že vďaka realizácii projektu bude vytvorené pekné 
oddychové miesto pre občanov i širokú verejnosť, a tak sa 
spoločnými silami zaslúžime o niečo pekné a prospešné v našej 
obci. 

Touto cestou ďakujeme 
Nadácii Tipsport za ich 
podporu a vyčlenenie 
finančných prostriedkov 
pre náš projekt.

V piatok 15. septembra 2023, na sviatok Sedembolestnej Panny Márie, 
patrónky Slovenska a patrónky Kaplnky na Závrší, sa konal tradičný Závršanský 
kermáš 2023.

Svätu omšu pre množstvo návštevníkov a pútnikov celebroval závršanský 
rodák Mons. Marián Dej, farár zo Slavičina, spolu s našim pánom farárom 
Jozefom Lazovým. Všetci zúčastnení sa zhodli, že boli svedkami hlbo-
kého duchovného prežívania tejto svätej omše, obohatenej o homíliu, ktorá 
sa dotkla každého veriaceho a každého povzbudila do ďalších dní života.

ZÁVRŠANSKÝ KERMAŠ

Mária Krajňáková



starostka
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Za zdarný priebeh nášho tradičného Závršanského kermášu 2023 treba 
poďakovať starostke obce pani Renáte Majchrákovej, obecnému 
zastupiteľstvu, svrčinovským  dobrovoľným hasičom, firme Reklama Radolský, 
Roľníckemu družstvu Svrčinovec – predsedovi Karolovi Peckovi, rodine 
Smatanovej, ktorí poskytli mäso na guláš, guláš majstrom Pavlovi Kullovi, 
Miroslavovi Špilákovi a Marcelovi Svancarovi, ako aj všetkým, ktorí akým-
koľvek spôsobom prispeli k zdarnému priebehu, či už finančne, materiálne, 
či modlitbou. Vďaka patrí ženám zo Závršia, ktoré napiekli a nachystali 
rôzne dobroty, a že boli dobré, o tom svedčí skutočnosť, že sa po nich len 
„zaprášilo“, tak isto ako aj po guláši.

Po svätej omši pokračoval kermáš folklórnymi vystúpeniami hudobníkov. 
Poďakovať chceme všetkým účinkujúcim, ktorí prijali pozvanie a spríjem-
ňujú nám každoročne tieto chvíle bez nároku na honorár, len za Pán Boh 
zaplať. Tento rok nás svojimi vystúpeniami, ktoré profesionálne modero-
vala PhDr. Mária Čanecká, potešili a zabavili Závršanka, Fsk Svrčinka, 
Fsk Ozvena, Goralskí heligonkári, Veselí džadkovia, SANY - Sandra 
Krčmáriková, Lucia Haladejová, Rakovské púpavy, Alica Dolečková a Tomáš 
Kubaška, Kristián Rábik, Natália Rotková, Jaroslav Strýček, Mirka a Martin, 
Kysucké slávviki -  Slávko Strýček, Viki Lašová, Melánia Tatarková,  Muzika spod 
Rače, Lukáš Polka a Terezka Čanecká. Roman Ševec, Čadčianskí heligonkári 
DKG.

Tí, ktorí ostali až do záveru programu, si mohli prvýkrát, veríme, že nie 
posledný, zaspievať so všetkými zúčastnenými, ktorí spoločne na pódiu 
zahrali a zaspievali niekoľko známych ľudových piesní.

V neposlednom rade treba všetkým Závršanom, ktorí každoročne prispievajú 
k zdarnému priebehu nášho kermášu, a ktorí počas celého roka pracujú 
na našej Kaplnke a jej okolí a prispievajú aj materiálne, či finančne, srdečne 
poďakovať.

JUDr. Štefan Strýček
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Zbierka na pomoc 
nevidiacim a slabozrakých 
mala i tento rok úspech. 

Ďakujeme všetkým, 
ktorí pomohli.

Biela pastelka Tanzánia- divoké srdce Afriky     
 Naši žiaci mali možnosť absolvovať ďalšiu zo sérií vzdelávacieho programu Svet okolo 
nás. 
Virtuálne sa  preniesli  do rozľahlej a nádhernej divočiny, do divokého srdca Afriky do Tanzánie, 
ktorá je jednou z najromantickejších a súčasne najpriateľskejších krajín na čiernom 
kontinente. Mali možnosť vidieť najkrajšie národne parky, slony, elegantné žirafy, tisíce 
pakoňov a kráľa zvieracej ríše, leva, či  šimpanzy.
Pod najvyššou horou Afriky poodhalili  tajomstvo Veľkej priekopovej prepadliny, preskúmali  
jazero Tanganika. Autori projektu, ktorí sa ho sami osobne zúčastnili rozprávali ako 
v súčasnosti žijú Masajovia, ktorí boli obávanými bojovníkmi a tiež o stretnutí s najstaršími 
obyvateľmi krajiny, potomkami lovcov a zberačov, s ľuďmi z kmeňa Hadza.

Mgr. Monika Strýčková

Zaujímavé prednášky 
     
 
Žiačky 6. a 7. ročníka sa zúčastnili prednášky spojenej s diskusiou Dospievam alebo 
život plný zmien. 

Druhá bola určená našim piatakom a mala názov Učím sa učiť. V rôznych aktivitách si 
osvojovali metódy ako sa správne pripravovať na vyučovanie. Posledná prednáška bola 
určená siedmakom a jej úlohou bolo poukázať na nástrahy online priestoru. Všetky lektorovala 
Mgr. V. Holecová, s ktorou už dlhodobo spolupracujeme.

 
Mgr. M. Kullová

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .ZÁKLADNÁ ŠKOLA

Kvalifikácia zvládnutá   
držte palce v Okresnom 
kole.

Florbal 



A je tu opäť nový školský rok! Dňa 
4. 9. 2023 sa otvorili brány aj našej 
materskej školy vo Svrčinovci a my 
sme tak mohli privítať nových ale aj 
starých škôlkarov. Aktuálne našu 
materskú školu navštevuje 89 detí.

V tomto školskom roku nám pribudla 
piata trieda, ktorú sa nám v spolupráci 
so zriaďovateľom podarilo vybaviť 
nábytkom ako aj hračkami a učebnými 
pomôckami. Vďaka jej otvoreniu bolo 
možné prijať 17 nových detí a do nášho 
kolektívu pribudla aj nová pani učiteľka.

Momentálne prebieha v materskej škole 
adaptácia novoprijatých detí, čo je pre 
ne i pre rodičov ťažké obdobie. Veríme, 
že to spoločnými silami zvládneme 
a čoskoro príde deň, kedy sa už pri 
lúčení s rodičmi, nebude ozývať detský 
plač.

Touto cestou by sme sa chceli poďa-
kovať pánovi Mariánovi Rovderovi, 
ktorý vyhotovil pre školskú kuchyňu 
nový mäsiarsky klát. Vďaka patrí aj zboru 
hasičov zo Svrčinovca, ktorí pomohli pri 
sťahovaní nábytku a šatníkových 
skriniek. Ďakujeme aj pánovi Marcelovi 
Hlaváčovi a Ondrejovi Hlaváčovi za 
renováciu troch kusov interiérových 
dverí. 

Aj v tomto školskom roku máme pre deti 
pripravených  množstvo akcií, hravých 
i vzdelávacích aktivít, či výletov. Dú-
fame, že sa im budú páčiť a že sa v našej 
materskej škole budú cítiť príjemne. 
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...........  MATERSKÁ ŠKOLA .......................................  OZ ZA KRAJŠIE KYSUCE

Pozvánka na 2. ročník šarkaniády     
 Občianske združenie pre krajšie Kysuce pozýva všetkých, malých i veľkých na 2. ročník 
šarkaniády, ktorá sa uskutoční opäť  „Pri buku“ v priebehu októbra. Všetko záleží od počasia, 
preto sledujte našu Facebookovú stránku OZ pre krajšie Kysuce, kde sa dozviete aktuálny 
termín. Tento rok sme si pripravili aj tombolu a súťaž o obrovského šarkana do ktorej sa zapojí 
každý, kto príde so šarkanom. Samozrejmosťou bude v našom stane teplý čaj a malé 
občerstvenie. Príďte sa zabaviť. Tešíme sa na vás!

Marcel Hlaváč

Obnova 
bunkra 
z obdobia 
2. svetovej 
vojny 

Úspešne sme obnovili bunker 
z obdobia 2. svetovej vojny. Pri 
zostavovaní informačnej tabule 
sme úzko spolupracovali s histo-
rikom Kysuckého múzea v Čadci 
Mgr., PhD. Martinom Turócim. 
Bližšie informácie o histórií náj-
dete na spomínanej tabuli. Dbaj-
te však na to, aby ste návštevu 
nenaplánovali počas skúšobných 
striel na strelnici. Zoznam strelieb 
nájdete na web stránke obce. 
Tešíme sa na návštevu 

Marcel Hlaváč
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. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . TJ BESKYD

Na úvod by som rád skonštatoval, 
že po dlhých rokoch čakania futba-
lových fanúšikov sa vytvorilo druž-
stvo mužov. Je to mladé mužstvo, 
ktoré sa potrebuje ešte zohrať. 
Do súťaže mužstvo vstúpilo hneď 
víťazne, a to na pôde Klokočova 2:0, 
nasledovala remíza v Rakovej 1:1, 
výhra nad Korňou 2:1 i Horelicou, 
remíza s Novou Bystricou a ako to už 
býva prišli prvé prehry, a to s Osčad-

nicou 3:0 a Olešnou 4:0. Dúfajme, že káder pod vedením brankára 
a zároveň trénera Dominika Poláčka vydrží  a bude napredovať. 

Čo nás veľmi teší, že sa v hojnom počte rozrastá najmladšia 
kategória od 5 do 10 rokov, kde pod vedením Lucie Gašparikovej 
trénuje cca 30 deti. Tieto sa úspešne umiestňovali na viacerých  
turnajoch, kde za všetky spomeniem turnaj  v rámci charitatívnej 
akcie Panthers cup, za účasti klubov z troch krajín tu naši malí 
bojovníci obsadili pekne tretie miesto. 

Mladší i starší žiaci si dobre počínajú vo svojich ligách, kde 
vzhľadom na možnosti dôstojne reprezentujú klub a obec. 
Z tejto kategórie sa už posunul do veľkého klubu náš odchovanec 
Tomášikova Maslík, a to do MŠK Žilina. Družstvá trénuje Dominik 
Poláček. 

Naša kategória dorastencov si po postupe dobre počína 
v krajskej lige, kde pod vedením Petra Sýkoru prichádzajú prvé 
víťazstva po odchode viacerých hráčov do kategórie mužov. 

Na záver by som rád uviedol, že sa pomaly pridávajú ďalší 
fanúšikovia, ktorí pomáhajú pri organizácií zápasov, údržbou 
štadióna alebo odvozom, atď. za čo im Ďakujeme. 

Verím, že sa budeme stretávať na našom štadióne v čo naj-väčšom 
počte a prajem všetko dobré. 
    

Peter Poláček – predseda klubu

Zdravím, milí priaznivci 
TJ BESKYD. 
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.................................................................................  TJ BESKYD

Naši dorastenci sa v 1. triede skupiny A po základnej časti umiest-
nili na 3. mieste, čo im zaistilo baráž o postup do 5. ligy. V nej sa 
stretli s dorastencami FK Polom Raková v dvoch zápasoch. V prvom 
sme privítali hostí dňa 14. 6. 2023, po góle Mareka Mikulu z 90-tej 
minúty naši zvíťazili 1:0. 

Dňa 18. 6. 2023 vycestovali na odvetný zápas do Rakovej. V tomto 
zápase od 10-tej minúty prehrávali, ale v 28. minúte si po strele 
našich hráč Rakovej tečoval loptu do vlastnej brány a v 89. minúte 
výhru našich zabezpečil Patrik Privara. Tieto dve víťazstvá posunuli 
našich chlapcov do 5. ligy. 

Týmto by sme sa chceli poďakovať realizačnému tímu a chlapcom, 
ktorí sa dobrou prácou zaslúžili o postup.

Tréneri: Peter Sikora a Dominik Poláček.
Predseda klubu: Peter Poláček.
Hráči:
Brankári: Jozef Pavlík, Rudolf Padyšák a Marián Baránek.
Obrancovia: Tomáš Macko, Tomáš Rovder, Peter Ščury, Samuel 
Staškovan, Juraj Kubica a Jakub Hollý.
Záložníci: Marek Mikula, Martin Šichman, Sebastián Kuljovský, 
Sergiusz Marekwicza, Samuel Urbánek, Daniel Kundra 
a Bartolomiej Godek. 
Útočníci: Jan Karol Kukuczka, Patrik Privara a Andrej Časnocha.

Ďakujeme rodičom a všetkým, ktorí pomohli s dopravou a fan-
tastickému fanklubu pod vedením Zachariáša Juriša, ktorý sa 
postaral o skvelú atmosféru nielen na domácej tribúne.

Ku gratulácii sa pripája aj pani starostka, ktorá sa teší, že v našej 
obci futbal napreduje. K postupu do 5. ligy gratuluje a želá veľa 
úspechov v novej sezóne 2023/2024. Všetkým dorastencom 
venovala malý vecný darček a finančnú hotovosť. Zároveň sa 
podpísali do pamätnej knihy obce.

Postup dorastencov TJ Beskyd 

Mária Krajňáková
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. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . FSK SVRČINKA

Máme tu tretie číslo Svrčinovského spravodaja a pomaličky sa 
približujeme k jesennému, dušičkovému a vianočnému 
obdobiu. Dúfam, že ste prežili krásne leto plné dovoleniek 
a oddychu.

Nám sa podarilo okrem iného uskutočniť aj tieto akcie: 

24.6. sme boli pozvané do Múzea slovenskej dediny v Martine 
zaspievať na podujatí ,,Na Jána" .Očarila nás scenéria a chalúpky 
v lone prírody a veríme, že sa tam ešte vrátime. 2.7. sme sa 
zúčastnili FF v Ochodnici. Tento ročník bol súťažný. My sme sa 
predstavili s pásmom ,,Kravárky" a získali sme krásne druhé miesto.

U nás sme sa zúčastnili krojovanej sv. omše na Cyrila a Metoda 
a zaspievali sme si aj 8.7. na Svrčinovskom kermaši. Koncom 
augusta 26.8. sme vystupovali v Čadci na Bartolomejských 
hodoch. Ako býva zvykom, na sviatok Sedembolestnej Panny 
Márie, sa koná už tradičný Závršanský kermaš, na ktorom sme sa 
predstavili okrem iného aj s pásmom ,,Čepenie nevesty". 

A keďže čepenie nevesty je zaužívané ešte aj v dnešnej dobe, čo 
nás veľmi teší, aj popri našim aktivitám sme stihli spríjemniť 
svadobný deň ,,Svrčinovským čepením" nejedným novoman-
želom.

16.9 sme boli pozvané zaspievať na Zborovských slávnostiach, kde 
sme sa veľmi dobre cítili.

Múzeum slovenskej dediny v Martine

Múzeum slovenskej dediny v Martine

FF Ochodnica
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.............................................................................  FSK SVRČINKA

Okrem vystúpení sme nápomocné pri rôznych akciách napr., 
venovali sme tomboly na Panthers cup, ktorý pomáha chorým 
detičkám, pomohli sme s realizáciou farského dňa, na ktorom sme 
sa s mnohými z vás stretli, čakajú nás aj prednášky v materských 
školách atď...

Do konca roka nás čaká ešte pár podujatí, na ktorých sa budeme 
vidieť a počuť. Určite sa môžete tešiť na tradičný ,,Živý Betlehem", 
ktorý sa koná vždy na 4 adventnú nedeľu, ale keďže tento rok 
padne na nedeľu aj Štedrý deň, musíme termín presunúť a to na 
piatok 22.12.(ale o tom vás ešte budeme bližšie informovať).

Z radosťou môžeme povedať, že sa nám do krúžku Svrčinka 
prihlásili opäť nové deťúrence, čo nás veľmi teší.

Na záver by som vás v mene celej Svrčinky chcela poprosiť o vašu 
podporu, ktorú budeme potrebovať na celoslovenskej súťaži 
,,Vidiečanova Habovka", ktorá nás čaká 17.-19.11. v Habovke, kde 
ideme reprezentovať nielen Kysuce, ale hlavne našu dedinku 
Svrčinovec.

Zo srdca ďakujeme. 

    Eva Poláčková, vedúca FSk Svrčinka

Keremaš Svrčinovec

Bartolomejské hody

Bartolomejské hody

Bartolomejské hody

Krojovaná omša

Závršanský kermaš

Čepenie nevesty
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. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .SVRČINOVSKÝ HÁJNIK

Spracovanie kalamity:
Lesné porasty v k.ú. Svrčinovec, ktoré obhospodaruje LPS Svrčinovec, 
sú tradične poškodzované najmä lykožrútom, ale počas zimného 
obdobia aj veternou a snehovou kalamitou. V roku 2022 LPS 
Svrčinovec celkovo spracovalo cca 8700 m3 náhodnej ťažby, pričom 
k 20.9.2023 je spracovaná náhodná ťažba v nižšom objeme cca  5 700 
m3, k čomu prispelo aj chladnejšie jarné počasie. Náhodná ťažba 
pokračuje a vyznačených je ešte cca 1000 - 1200 m3 smreka. Pri 
suchom počasí by LPS mohlo ku koncu roka ukončiť ťažbu vo výške 
približne 7 000 m3.
Počas jarného zalesňovania sa vysadilo 13 500 kusov sadeníc a nové 
odkryté plochy bez prirodzeného zmladenia sa budú opäť vysádzať 
koncom októbra a začiatkom novembra. Predpokladaný objem 
výsadby bude približne na úrovni jarného zalesňovania. Následne 
budeme sadenice ošetrovať proti odhryzu zverou. Pre úspešnú 
výsadbu je potrebné mať pripravené a vyčistené plochy po ťažbe. To 
sa dosahuje uhadzovaním a následným upaľovaním haluziny 
a ostatných zvyškov po ťažbe. Upaľovanie je zároveň aj dôležité 
preventívnym opatrením, ktoré zabraňuje vývoju lykožrúta v hru-
bých konároch a vrcholcoch.

Ostatné práce v lese a výzva:
V roku 2023 pokračujeme vo vykonávaní aj výchovných zásahoch 
v mladinách. Ide hlavne o redukciu množstva stromčekov, ale aj 
podporu buka, jedle, javora a iných drevín pred smrekom, aby sme 
dosiahli rôznorodejšie a viac drevinové porasty, ktoré sú všeobecne 
odolnejšie a aj kvalitatívne lepšie oproti jednoliatym smrečinám. 
Tento rok sa stretávame s problémom nedostatku ľudí, ktorí sú 
ochotní túto prácu v lese vykonávať. Ponúkame aj touto cestou 
všetkým ochotným obyvateľom Svrčinovca možnosť zapojiť sa do 
lesných prác v uhadzovaní, upaľovaní, ale aj v zalesňovaní a oše-
trovaní sadeníc. Všetky práce sú finančne ohodnotené. Každá vaša 
pomoc je vítaná. 

Palivové drevo:
V minulom roku sme v dôsledku energetickej krízy zaviedli systém 
pomoci pre vlastníkov týkajúce sa rozšírenia možnosti zabezpečenia 
palivového dreva, a to najmä: 
- požiadavky na palivo sa teraz môžu nahlasovať priebežne, aj po 
zvyčajnom termíne, ktorý bol do 15.09.
- každý vlastník si môže požiadať o základný prídel palivového dreva 
vo výške 3 m3 jeden krát za rok buď ako samovýrobu v lese 
(vyznačené palivové drevo na pni s poplatkom 3 EUR/m3), alebo zo 
skládky (za cenu 25 EUR/m3, zahŕňajúcu poplatok 3 EUR plus náklady 
na výrobu a obsluhu). Je však potrebné si uvedomiť, že lokalitu na 
samovýrobu dreva, prípadne výber skládky je možné uspokojovať 
len obmedzene, a to podľa výskytu palivového dreva v danej lokalite, 
resp. vybratej skládky. Pokiaľ nie je možné uspokojiť vlastníka 
palivom z vybratej lokality, navrhuje sa mu iné skládka, resp. iná 
lokalita.  Prosíme o rešpektovanie týchto pravidiel a uvedomenie si 
vlastnícku, a ale aj porastovú rôznorodosť v jednotlivých zárubkoch.
- vlastník s trvalým pobytom na Svrčinovci môže požiadať palivové 
drevo pre vlastnú spotrebu zo skládky za cenu 55 EUR/m3. Ide 
o dolnú hranicu odbytovej ceny daného sortimentu podľa vývoja 
situácie na trhu. Za takúto cenu si môže dokúpiť palivo aj vlastník nad 
rámec prídelu 3 m3. Cenu sme zachovali v tomto roku rovnakú ako 
v roku 2022.

Informácie Lesného pozemkového 
spoločenstva Svrčinovec

Pripomíname, že každý záujemca (aj nevlastník) si môže vyrobiť 
palivo zadarmo, a to čistením lesa od haluziny a zvyškov po ťažbe. 
Všetky podrobnejšie informácie nájdete na našej stránke 
www.lpssvrcinovec.sk, v sekcií Hájnik, ktoré sú zoradené podľa 
jednotlivých rokov.

Podľa priebežných informácií je najmä záujem o palivové drevo zo 
skládok, ktoré sa upokojuje podľa poradia zápisu na palivo.

Bežná agenda:
Po uskutočnení každoročného zhromaždenia vlastníkov LPS 
Svrčinovec sa začalo s vyplácaním výnosov za rok 2022, ktoré okrem 
vyplácania v kancelárií, postupne prebieha aj zasielaním výnosov 
prostredníctvom Slovenskej pošty, a.s.
Z dôvodu ochrany majetku  vlastníkov združených v LPS Svrčinovec 
boli zakúpené nové funkčné fotopasce, ktoré sa používajú na 
monitorovanie prístupových ciest a skládok. Výbor LPS Svrčinovec 
odsúhlasil prijatie ešte jedného člena lesnej stráže. Priebežne sa 
vykonáva oprava a údržba lesných ciest.
LPS Svrčinovec bolo zvolené za člena Združenia účastníkov 
pozemkových úprav v k.ú Svrčinovec, pričom v tomto roku dochádza 
najmä k zreálňovaniu výmery pozemkov v k.ú Svrčinovec ako aj 
k zreálneniu druhu pozemku, čo znamená, že by sa mal odstrániť 
nezáväzné druhy pozemku, ktoré sú určované v E KN parcelách 
a dôjde k zreálneniu skutočného stavu so stavom právnym.
Zároveň bola vykonaná priebežná účtovná uzávierka k 31.8.2023. 
Vyplynuli z nej skutočnosti, že príjmy LPS Svrčinovec k 31.8.2023 sú 
na úrovni 51% celkových vlaňajších, čo je spôsobené nižším stavom 

1. Informácia o lesníckych činnostiach 
k tretiemu štvrťroku 2023

2.  Informácie o činnosti výboru 
a bežnej agende LPS Svrčinovec
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kalamity  ako aj poklesom cien dreva, ktorú sme avizovali aj na 
zhromaždení vlastníkov a predpokladali sme takýto vývoj situácie. 
Až po priebežnej uzávierke je možné skonštatovať, že zabezpečenie 
rezervy z rokov lepšieho výnosu z predaja drevnej hmoty je 
prezieravým preventívnym opatrením, nakoľko limity na pestovné 
a ostatné práce sa plnia na 79%. Výsledky hospodárenia podľa 
očakávania nedosiahnu vlaňajšiu úroveň, ale sú celkom priaznivé.

Čo nás čaká:
Opravy lesných ciest, najmä návoz štrku smerom stúpania na 
Dejovku a odbočka na Valy, obnovu kolov na skládkach Brezy a Nad 
Jamou na Závrší. Ďalej nás čaká vyhodnotenie korešpondenčného 
hlasovania o novom zárubkárovi v Matiaškovom zárubku, ktoré 
korešpondenčne prebehlo k 30.08.2023 a ku dňu uzávierky nie je 
vyhodnotené.

V jeseni chceme pokročiť v pestovných prácach, najmä v tých ktoré 
vieme personálne zabezpečiť. Na základe dobrého hospodárenia 
máme finančné prostriedky na zaplatenie, ale nemáme dostatok 
pracovných síl. Už od roku 2015 pozorujeme znižujúci sa trend 
záujmu o túto prácu. Uvedomujeme si, že je ťažká a namáhavá, ale 
predpokladali sme záujem zo strany vlastníkov, alebo aspoň 
obyvateľov Svrčinovca. Tento však nie je. Touto cestou ponúkame 
možnosť práce v lese, pričom o podmienkach sa vieme dohovoriť.

Na jar pripravujeme rozsiahlu zalesňovaciu kampaň s využitím 
rezervy z roka 2022. Výzva na možnosť  u nás pracovať sa teda netýka 
len jesenných, ale aj jarných prác. 

Pripravujeme v rámci jesenných pestovných prác – prerezávky 
porastov, na ktoré potrebujeme najmä mužov. Pokiaľ máte záujem, 
alebo viete o niekom, kto by túto prácu zvládol, dajte nám vedieť na 
nižšie uvedených telefónnych číslach. 

Úradné hodiny 
LPS Svrčinovec:

Streda: 10:00 – 15:00 
(kompletná agenda vrátane finančných operácií)

Piatok: 17:00 – 19:00 
(kompletná agenda, konzultácie s výborom 

a hospodárom)

Pracovné telefonické kontakty:

Ing. Ivan Feik:  0904 182 170
 (odborný lesný hospodár) 

Ivana Chovaniaková:  0911 236 440
 (odbyt a služby)

 
Anton Kulla:  0948 525 542

 (kancelária LSP)
 

www.lpssvrcinovec.sk

POĽOVNÍCTVO

Užívateľ poľovného revíru Čierne – Svrčinovec plánuje odloviť 
v poľovníckej sezóne 2023/2024 rekordných 82 ks jelenej zveri, 4 ks 
danielej zveri, 42 ks srnčej zveri a 57 ks diviačej zveri. Reagujeme tak 
na nárast početnosti raticovej zveri a škody, ktoré spôsobuje diviačia 
a jelenia zver.   

 

K 25.09.2023 bolo odlovených 48 ks diviakov vrátane jedného 
sanitárneho odlovu a jedného úhynu na ceste. V populácii diviačej 
zveri doposiaľ nebol v poľovnom revíri zaznamenaný výskyt 
nebezpečného vírusového ochorenia diviačej zveri Afrického moru 
ošípaných (AMO).
 

Poľovníci z Poľovníckej spoločnosti Kolibiská v rámci plánovaných 
úloh vyzbierali na jar odpad z lesa a lúk, opravili staršie poľovnícke 
zariadenia, postavili nový posed a násypec pre malú zver. 
V spolupráci s LPS Svrčinovec plánujú v jeseni vykonať prerezávku 
porastov.
 
V poľovnom revíri sú naplánované 4 spoločné poľovačky.
21.10.2023 – miesto zrazu Na Čerchli v Čiernom  
18.11.2023 – miesto zrazu autobusová zástavka U Hapčáka v Čadečke
02.12.2023 – miesto zrazu pri RD Čierne – Svrčinovec v Svrčinovci
09.12.2023 – miesto zrazu panelová cesta pri buku na Furmanci
Začiatok poľovačiek je ráno o 8.00 hodine a zabezpečený bude 
poľovnícky guláš. V prípade záujmu zúčastniť sa spoločnej poľovačky 
sú vítaní všetci, ktorí dosiahli vek 18 rokov. Zúčastniť sa spoločných 
poľovačiek možno ako honec alebo ak je záujemca držiteľom 
poľovného lístka aj ako hosť. Svoju účasť je potrebné nahlásiť 
poľovníckemu hospodárovi Ing. Belešovi na tel. číslo 0903 513 213.

....................... SVRČINOVSKÝ HÁJNIK ................................. POĽOVNÍCI

JUDr. Katarína Belešová
Ing. Ivan Feik

Ing. Peter Beleš



zapálila na tomto mieste pred 90 rokmi. V tejto tradícii chceme 
pokračovať, zatiaľ sa nám podarilo 16 ročníkov. Zaspievali sme si 
hymny i zopár regionálnych piesní. Prichádzajúcemu dažďu sme 
unikli na poslednú chvíľu. 
Ráno po raňajkách sme si 
dopriali  welnes. Stále 
pršalo, preto sme uvítali 
odvoz autom domov. Cel-
kovo sa zúčastnilo 127 
Čechov a Slovákov. Nás 
reprezentovalo 9 účastní-
kov.

Vršatec  3.9.
V nedeľu 3.9. sme podľa plánu navštívili pohorie Vršatec a prechod 
cez tri zrúcaniny hradov. Putovanie sme začali v dedinke Vršatecké 
podhradie. Krátkym strmým stúpaním sme vyšli k prvému hradu 
Vršatec. Vďaka miestnym aktivistom tu prebieha čiastočná 
rekonštrukcia, čo prehliadku robilo bezpečnejšou. Po prehliadke sme 
sa vrátili na modrú turistickú značku, ktorou sme prišli do Červeného 
kameňa. Zdatnejší absolvovali náučný chodník okolo červeno 
kamenského Brala. Počasie bolo pekné a slnečné preto sme si 
dopriali občerstvenie a doplnili tekutiny. Trasa viedla úžasne 
vykosenými a vypasenými lúkami cez bukové lesy v tieni ktorých sa 
išlo príjemne. Modrou značkou sme prišli do dedinky Lednica, tu sme 
dorazili s menším oneskorením preto nám nevyšiel čas na prehliadku 
hradu. Výletu sa zúčastnilo napriek peknému počasiu iba 32 turistov, 
je to málo. Snáď sa to zlepší a do Roháčov pôjdeme v hojnom počte.
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Malá Fatra 11.6. 
Spoločné stretnutie s turistami z Frýdku Místku sme tento rok 
organizovali my. Naše stretnutia bývajú organizačne na vysokej 
úrovni, tak sme sa snažili pripraviť akciu čo najlepšie. Tento krát sme 
vybrali Malú Fatru. Pripravili sa dve trasy. Prvá sa delila na menej 
náročnú cez Diery do Štefanovej a náročnejšiu cez Diery, 
Medzirozsutce, na Medziholie do Štefanovej. Druhá trasa smerovala 
do Vrátnej, odtiaľ kabínkovou lanovkou do Snílovského sedla. Tu sme 
sa tiež rozdelili na náročnejšiu skupinu cez Chleb, Hromové, Steny, 
Poludňový Grúň, potom traverzom popod Stoh na Medziholie a do 
cieľa v Štefanovej. Túto skupinu viedli kamaráti z AHA ČIERNE. Menej 
náročná trasa viedla zo Snílovského sedla na Veľký Fatranský Kriváň, 
potom sa vracalo do sedla, výstup na Chleb, odtiaľ na chatu pod 
Chlebom z chaty do Snílovského sedla a  lanovkou dole. Tu nás čakal 
náš autobus , ktorý nás dopravil do Štefanovej. Všetky skupiny sme sa 
stretli v Penzióne Starek, kde sme boli vopred ohlásení. Tu sa na nás 
pripravili pestrým výberom chutných jedál. Konečne sa ukázalo aj 
slnko tak aj studené pivko chutilo. Čakanie na skupiny náročnejších 
sme si skrátili dohodnutou exkurziou na Horskej službe. Tu sme si 
prezreli záchranársku techniku a najmodernejšie prístroje pri 
záchrane a vyhľadávaní ľudí. Po príchode druhých skupín do 
penziónu Starek už bolo počuť gitary skupiny MELODY-BOYS, ktorí 
svojimi piesňami spríjemnili priateľskú atmosféru. Počasie bolo 
slnečné, čo sa nedá povedať o ráne, ktoré bolo hmlisté a strašne 
veterné. Ale také sú hory. Snáď nám to priatelia z Moravy prepáčia. 
Chcel by som poďakovať všetkým zúčastneným, ktorí napriek 
silnému rannému vetru a blatistému terénu došli šťastlivo do cieľa.
Tešíme sa na budúci rok a prajem našim kamarátom aby nám vyšlo 
dobré počasie, lebo partia sme skvelá. Akcie sa zúčastnilo 104 
turistov.

Vatra vzájomnosti Čechov a Slovákov 5.- 6. 8.
Aj tento rok sme sa zúčastnili už 16. ročníka skvelej  turistickej akcie , 
ktorú poriada už tradične turistický klub Polom Raková, obec Mosty 
u Jablunkova a náš turistický oddiel Svrčinovec. Predpoveď počasia 
nevyzerala priaznivo, no hlavne nepršalo. Zvolili sme klasickú 
výstupovú trasu Svrčinovec - Šance - chata Skalka - chata  Severka - 
Kamenná chata. Aj tento rok sme sa ubytovali v chate Severka. Po 
krátkom oddychu sme sa vydali ku Kamennej chate. Na lúke už stála 
vatra, ktorú ako vždy postavili turisti z Korcháňa. Ľudí bolo o niečo 
menej ako po iné roky, napriek tomu sme sa perfektne zabavili. Všade 
rozvoniavali dobroty, gulášik, živánska či zemiakové placky. 
Prichádzajúca oblačnosť urýchlila zapálenie vatry. Tu sme sa 
dozvedeli v príhovore organizátorov, že prvá „Vatra vzájomnosti“ sa 

Stano Mrázik 
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JUBILANTI

JÚL 2023
Baláž Ondrej, Zatky 
Kubalíková Verona, U Švoľka 
Mariňák Pavol, Závršie 
Slovák Rudolf, U Katraka
Strýček Pavol, U Mišov 
Strýčková Emília, Závršie
Ščuryová Anna, U Švoľka
Koběľušová Žofia, U Meščky 
Slováková Mária, U Matiaška 
Miková Agnesa, U Hlaváča 
Urbánková Anna, U Cyprichov
Capková Verona, U Vajdíka
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70
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90
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AUGUST 2023
Balejová Štefánia, Zatky 
Fonšová Irena, U Hlaváča 
Klieštiková Emília, U Katraka
Březina Jozef, Pod bučky a valy 
Gomolová Viera, U Janka
Stráňavová Irena, U Cyprichov
Kubalíková Anna, U Hlaváča
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80
80
80
91
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...................
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........

...................
.........

.............

NARODILI SA V ROKU 2023

JÚL 
Ema Staškovanová
Laura Homolová
Kristína Čarnecká
 

SEPTEMBER
Filip Michalčík
 

POVEDALI SI SVOJE „ÁNO“ V ROKU 2023

OPUSTILI NÁS V ROKU 2023

JÚN 
Pavol Miklušák

JÚL
Ján Martinák
Štefánia Krellová

len občania, ktorí majú trvalý pobyt v obci

Blahoželáme!

len občania, ktorí majú trvalý pobyt v obci

Pozostalým vyjadrujeme úprimnú sústrasť!

JÚL 
Jozef Tomica 
Ľubomíra Kullová

Patrik Fedorko
Denisa Sobolová

Richard Padyšák
Erika Kyzeková

Ján Strýček
Michaela Chrastinová

Karol Duraj 
Ľubica Kopasová 

Blahoželáme!

Blahoželáme!

Mgr. Fonšová

AUGUST 
Andrej Straka
Nina Šurhaňáková
Richard Laš
 

AUGUST 
Patrik Maráček 
Marcela Zubričanová

Tomáš Časnocha 
Kamila Krkošková

  

SEPTEMBER 
 Branislav Jurga 
Kristína Krellová

Miroslav Kužma 
Katarína Grochalová

Rastislav Hlubík
Adriána Perďochová

Adam Bajan
Jana Baltiarová

Michal Kubica 
Nikola Turacová

 
   

  

AUGUST
Jozef Patyk
Šimon Jašurek
František Kupka
Ladislav Pajonk

SEPTEMBER
Agnesa Krišicová

SEPTEMBER 2023
Klušáková Emília, U Jurištov 
 
 

70..............

Pavol Šuška 
Jana Priečková

Martin Širanec 
Jana Tomková

Milan Horváth 
Veronika Benková

Peter Ondrejka 
Veronika Klukonová

Dávid Martiniak 
Barbora Mikulová

Rudolf Kožák 
Martina Gavlasová

Juraj Urban 
Patrícia Čepcová

Jozef Truchlik 
Simona Neumann

Matej Štetiar
Erika Javorková
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